
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Άρτας και το 4ο Γυµνάσιο
Χαριλάου Θεσσαλονίκης, σελ. 5045, 5047

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 5043, 5046

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ                                                                           
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 5025-5027                                                                    
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

5027-5041
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 3 Δεκεµβρίου 2012, σελ. 5042
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας :
i) σχετικά µε τις δηλώσεις του Αρχηγού ΓΕΝ για τη µείωση

της επιχειρησιακής ικανότητας των Ενόπλων Δυνάµεων λόγω
των πολιτικών του µνηµονίου, σελ. 5043

ii)  σχετικά µε τη µετεγκατάσταση της 383 ΜΕΕΑ από την
113 ΠΜ στη Θεσσαλονίκη στην 112 ΠΜ στην Ελευσίνα, σελ.
5045

β) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,  σχετικά µε το έργο
Ύδρευσης της Κέρκυρας και των Παξών, σελ 5046

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ
ΝΑΚΟΣ  Α. ,  σελ. 5025-5048

ΟΜΙΛΗΤΕΣ
Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 5046
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 5043, 5046
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 5043

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΓΚΕΡΕΚΟΥ Α. , σελ. 5046, 5047
ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Σ. , σελ. 5046, 5047
ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ Ι. , σελ. 5044, 5045
ΜΑΡΚΟΥ Α. , σελ. 5045
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 5043, 5044, 5045
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Αθήνα, σήµερα στις 30 Νοεµβρίου 2012, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.06’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΝΑΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-
πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ και Α’
Αθηνών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  ο Σύλλογος Καθηγητών του ΕΠΑΛ και της ΕΠΑΣ, ο
Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του ΕΠΑΛ, η ΕΛΜΕ και το Δε-
καπενταµελές Συµβούλιο Μαθητών του ΕΠΑΛ Θήρας Νοµού Κυ-
κλάδων καταγγέλλουν την ελλειψη εκπαιδευτικού προσωπικού
στο ΕΠΑΛ και στην ΕΠΑΣ Θήρας.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στις εκκρεµείς
υποθέσεις που έστειλε στον οικονοµικό εισαγγελέα ο Υφυπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης.

3) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων της Εται-
ρείας Βιοµηχανικής Έρευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης Μα-
γνησίας αιτείται την άµεση λήψη οικονοµικών µέτρων στήριξης
της λειτουργίας της, καθώς και την ενηµέρωση όλων των εργα-
ζοµένων για την περαιτέρω πορεία της.

4) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ατόµων µε Αναπηρία
Όρασης «Μαγνήτες Τυφλοί» Νοµού Μαγνησίας εκφράζει τη δια-
µαρτυρία του για την πρόσθετη µείωση των ήδη µικρών οικονο-
µικών παροχών των ατόµων µε αναπηρία.

5) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών Μαγνη-
σίας «Οι Άγιοι Ανάργυροι» αιτείται την προώθηση µέτρων ανα-
βάθµισης της λειτουργίας της Μονάδας Τεχνητού Νεφρού του
Γενικού Νοσοκοµείου Βόλου.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την ολοκλήρωση της δια-
δικασίας έκδοσης προεδρικού διατάγµατος για την αναγνώριση
προϋπηρεσίας στον ιδιωτικό τοµέα.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην αδυναµία
της Ειδικής Υπηρεσίας Επιθεώρησης και Κατεδάφισης Αυθαιρέ-
των του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής να εφαρµόσει πολλά πρωτόκολλα κατεδάφισης.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την ένταξη του ορεινού Δήµου Βιάννου στην Α’ ή
στη  Β’ Γεωγραφική Ζώνη για τη χορήγηση επιδόµατος πετρε-
λαίου θέρµανσης.

9) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αθανάσιος Ευγενικός  αιτείται
την άµεση πρόσληψη οδηγού ασθενοφόρου στο Κέντρο Υγείας
Σκιάθου.

10) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την προώθηση της προγραµ-
µατισµένης και επιβαλλόµενης δακοκτονίας στην περιοχή της
Σπάρτης για την προστασία της ελαιοπαραγωγής.

11) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Υπαλλήλων Πυροσβε-
στικού Σώµατος Νοµού Μαγνησίας αιτούνται την προώθηση
µέτρων στήριξης και βελτίωσης των πυροσβεστικών υπηρεσιών
και κλιµακίων του νοµού.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο γεγονός ότι
η «DEUTSCE TELEΚOM» στον ΟΤΕ ασφαλίζει τους εργαζόµε-
νους ως υπάλληλους γραφείου.

13) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Συµβασιούχων Εργαζοµέ-
νων Πυροσβεστικού Σώµατος των Νοµών Αργολίδας και Αρκα-
δίας αιτείται την ανανέωση της πενταετίας των συµβασιούχων
πυροσβεστών.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Κέντρων
Ξένων Γλωσσών Νοµού Ηρακλείου Κρήτης εκφράζουν τη δυσα-
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ρέσκειά τους για την ψήφιση των νέων µέτρων που αφορούν τα
κέντρα ξένων γλωσσών και προτείνει λύσεις για την επίλυση των
προβληµάτων λειτουργίας τους.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται σε στοιχεία που
έδωσε στη δηµοσιότητα η ΓΕΝΟΠ ΔΕΗ και λέει ότι µεγάλες επι-
χειρήσεις είτε πλήρωσαν µειωµένο τέλος είτε απηλλάγησαν από
αυτό.

16) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Χανίων επισηµαίνει
τα προβλήµατα εφαρµογής των διατάξεων του ν. 4015/2011 που
αφορούν τη λειτουργία των αγροτικών συνδικαλιστικών οργανώ-
σεων.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην πώληση
της κερδοφόρας γαλακτοβιοµηχανίας «Δωδώνη» µε δυσµενείς
συνέπειες για την τοπική κοινωνία.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πο-
λιτικής  διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση καταβολής της
µισθοδοσίας των εργαζοµένων.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον κίνδυνο
που διατρέχει η χώρα µας  από τις διαφορές µεταξύ του Ευρω-
παϊκού Συµβουλίου και του Συµβουλίου της Ευρώπης ως προς
τον ευρωπαϊκό προϋπολογισµό του 2013.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται σε σηµείωµα
του κ. Άκη Τσοχατζόπουλου σχετικά µε παράδοση χρηµατικού
ποσού, για λογαριασµό του, από συνεργάτη του κ. Λάτση στον
κ. Σµπώκο.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται σε υπόθεση µε-
ταφοράς οικοσκευών στο Υπουργείο Εξωτερικών.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην άνετη δια-
βίωση προξένου και της συζύγου του στο εξωτερικό.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στη µισθοδοσία
του Αρχηγού Γενικού Επιτελείου και του Διευθυντή της Βουλής.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Έλενα Μπελ και λοιποί αδιό-
ριστοι εκπαιδευτικοί ΑΣΕΠ 2008 διαµαρτύρονται για τη µη
απορρόφησή τους από το Υπουργείο Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού, παρά το γεγονός ότι ο διορι-
σµός τους είχε ήδη δηµοσιευθεί στο ΦΕΚ από το 2009.

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το προσωπικό αορίστου χρόνου
του Ινστιτούτου Εκπαιδευτικής Πολιτικής αιτείται την επίλυση θέ-
µατος που αφορά τη µη καταβολή µισθοδοσίας στους υπαλλή-
λους του ινστιτούτου.

26) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Χίου εκφράζει
την αντίθεσή του στο ενδεχόµενο κατάργησης των Διευθύνσεων
Χηµείων Χίου και Σάµου.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο πρόεδρος της Εταιρείας Νόσου
Κοιλιοκάκης αιτείται την ένταξη των φοιτητών που πάσχουν από

τη νόσο «κοιλιοκάκη»  στις ειδικές κατηγορίες εισαγωγής σε ΑΕΙ
και ΑΤΕΙ.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Ναυτών
Εµπορικού Ναυτικού διαµαρτύρεται για καθυστέρηση στην κα-
ταβολή των δεδουλευµένων και αναδροµικών αποδοχών στους
ναυτικούς.

29) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Καλαµάτας Νοµού
Μεσσηνίας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας της Χηµικής
Υπηρεσίας Καλαµάτας.

30) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Σύλλογος Σπουδαστών Ανωτέρας Σχολής Τουριστικών
Επαγγελµάτων Ρόδου αιτείται την άµεση επίλυση θεµάτων που
αφορούν τη λειτουργία της σχολής.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επίλυση θεµάτων που
αφορούν την Ανώτατη Εκκλησιαστική Ακαδηµία Κρήτης.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Κέντρων
Ξένων Γλωσσών Νοµού Ηρακλείου αιτείται την υιοθέτηση προ-
τάσεών του σε θέµατα που θίγονται µε τον πρόσφατο ν.4046/
2012 και αφορούν την εύρυθµη λειτουργία των κέντρων ξένων
γλωσσών.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εκπαιδευτικών
Φροντιστών Ελλάδος εκφράζει την αντίθεσή της  στο νέο νοµο-
θετικό πλαίσιο αδειοδότησης των φροντιστηριακών µονάδων.

34) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου
Λουτρακίου-Αγίων Θεοδώρων Νοµού Κορινθίας επισηµαίνει τα
προβλήµατα δυσλειτουργίας του Γενικού Νοσοκοµείου Κορίνθου
και αιτείται την άµεση λήψη µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία
του.

35) Οι Βουλευτές, Επικρατείας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ και
Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η πανπετρουπολιώτικη συγκέντρωση για την παιδεία πα-
ραθέτει τα προβλήµατα λειτουργίας της πρωτοβάθµιας εκπαί-
δευσης στο Δήµο Πετρούπολης του Νοµού Αττικής  και προτείνει
µέτρα για την επίλυσή τους.

36) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υπαλλήλων της Περι-
φερειακής Ενότητας Δράµας εκφράζει την αντίθεσή του στο
µέτρο της διαθεσιµότητας στην οποία έχουν τεθεί εργαζόµενοι
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, ειδικότητας ΔΕ Διοικητικού,
στην Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης.

37) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πα-
σχόντων από Μεσογειακή Αναιµία εκφράζουν την αντίθεσή τους
στη συµµετοχή τους έως 25% ή και εξ ολοκλήρου στην καθηµε-
ρινή φαρµακευτική τους δαπάνη για την αντιµετώπιση των επι-
πλοκών της νόσου.

38) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Χρήστος Δελής αιτείται την
τροποποίηση του ισχύοντος νοµοθετικού πλαισίου, ώστε να απο-
περατωθεί η κατασκευή κοιµητηρίου στην Κοινότητα Στεφανίου
του Δήµου Τενέας του Νοµού Κορινθίας.

39) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία  το άσυλο ανιάτων παραθέτει τις
προτάσεις και τις θέσεις του σχετικά µε τη σχεδιαζόµενη εισα-
γωγή ενιαίου φόρου ακινήτων, σε αντικατάσταση του ειδικού τέ-
λους ακινήτων και του φόρου ακίνητης περιουσίας.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων και η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αξιωµατικών
Αστυνοµίας  αιτούνται την επανεξέταση του θέµατος της είσπρα-
ξης και απόδοσης πόρων στα ασφαλιστικά τους ταµεία.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι στις θυγατρικές
εταιρείες της ανώνυµης εταιρείας «ΕΟΜΜΕΧ Α.Ε.» που έχουν
τεθεί σε εκκαθάριση αιτούνται την αποδοτικότερη αξιοποίηση
του προσωπικού των εταιρειών µε τη µεταφορά του σε άλλο
φορέα του δηµοσίου.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Παραγωγών Ενέρ-
γειας µε Φωτοβολταϊκά αιτείται την επίλυση των θεµάτων που
δηµιουργούνται λόγω της επιβολής οριζόντιας εισφοράς  επί του
κύκλου εργασιών των φωτοβολταϊκών µονάδων από 25%-35%.

43) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   επισηµαίνει την ανάγκη κατασκευής
νέας γέφυρας στο χείµαρρο του Κοτιτσιάνη.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την αναλγησία
του κράτους σε βάρος εξηνταπεντάχρονης ασφαλισµένης του
ΟΓΑ.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την υπόθεση
ενός επίορκου υπαλλήλου του ΚΤΕΟ.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο µεγάλο
όγκο χαρτιών που ανακυκλώθηκε κατά τη συγχώνευση της Β’
ΔΟΥ µε την  Γ’ Εφορία Πατρών.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη συνέντευξη
που έδωσε ο Πρόεδρος των ιατρών του ΙΚΑ Πάτρας κ. Χαράλαµ-
πος Μπονάνος.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον εντοπισµό
λυµατολάσπης σε οικόπεδο από κατοίκους στην περιοχή του Κ.
Αλισσού.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την έντονη φη-
µολογία για υπαγωγή του Καζίνο του Ρίου στο άρθρο 99 του
Πτωχευτικού Δικαίου.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τον έλεγχο που
διεξάγει το ΣΔΟΕ σε µαιευτήρα για υπόθεση φοροδιαφυγής.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε εφο-
ριακό που ζηµίωσε το ελληνικό δηµόσιο µε ένα εκατοµµύριο
ευρώ και εξακολουθεί να εργάζεται.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τα φορολογικά
οφέλη της Γερµανίας από τη συµφωνία µεταξύ των εταιρειών
«HEWLETT-PACKARD» και «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» µε την COSCO  για κι-
νέζικα προϊόντα που θα φθάνουν στο λιµάνι του Πειραιά.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε δύο ακί-
νητα που περιήλθαν στην κυριότητα του Δήµου Αιγιάλειας.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε δηλώσεις
του προέδρου της «Νίκης Προαστείου» και στελέχους της «Ένω-
σης για Όλους» κ. Άγγελου Δανιήλ προς τον πρόεδρο της ΕΠΣ
Αχαΐας κ. Γεώργιο Σταυρόπουλο.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον κίνδυνο
που αντιµετωπίζει η Παναχαϊκή εξαιτίας της κόντρας του Προ-
έδρου της κ. Αλέξη Κούγια µε τον κ. Ευάγγελο  Μαρινάκη.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1643/13-09-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Καφαντάρη Χαρούλας (Χαράς), Ιγγλέζη Αικατερίνης, Γε-
λαλή Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1150265 ΕΞ 2012
496/1-11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακό-
λουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 2342/01-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Υ/ΙΕ/Α/25/

1-11-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό η
ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 2579/04-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καπερνάρου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 97250/1-11-2012

έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2714/09-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παππά Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/77/ΑΣ 43250/1-11-

2012 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάν-
τηση:

5034 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 2716/10-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ταλιαδούρου Σπυρίδωνος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 96062/1-11-

2012 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2827/11-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δηµαρά Ιωάννου και Αβραµίδη Γαβριήλ δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 21/80/ΑΣ 44585/1-11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό
Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 2860/12-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Ρεπούση Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 136159/ΙΗ ΕΞ/1-11-

2012 έγγραφο από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 3126/18-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Σταµενίτη Διονυσίου, Κοψαχείλη Τιµολέωντος, Σκόνδρα
Ασηµίνας, Πασχαλίδη Ιωάννη, Σενετάκη Μάξιµου, Αντωνίου Μα-
ρίας, Γεωργαντά Γεωργίου, Καράµπελα Ιωάννη, Καρανασίου Ευ-
θυµίου, Κεφαλογιάννη Ιωάννη, Μπατσάρα Γεωργίας, Μακρή

-Θεοδώρου Ελένης, Βεσυρόπουλου Απόστολου, Σκρέκα Κων-
σταντίνου και Κέλλα Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/78910/
0023Α/1-11-2012 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικο-
νοµικών   ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 3 Δεκεµβρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η πρώτη µε αριθµό 651/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παύ-
λου Βογιατζή προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη συµµε-
τοχή των ασθενών µε νόσο Alzheimer στην κάλυψη της φαρµα-
κευτικής περίθαλψης.

2. Η δεύτερη µε αριθµό 666/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Πρεβέζης του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Κων-
σταντίνου Μπάρκα προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις  επικείµενες απολύσεις
και τις µειώσεις µισθών στα καταστήµατα IKEA.

3. Η τρίτη µε αριθµό 658/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελληνίου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό
Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχε-
τικά µε την αδειοδότηση των φροντιστηρίων και των κέντρων
ξένων γλωσσών.

4. Η τέταρτη µε αριθµό 656/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου της ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευ-
τού Σερρών των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίας Κόλλια - Τσα-
ρουχά προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα
προβλήµατα της επικείµενης συστέγασης των ενοποιηµένων
ΔΟΥ Ν. ΣΕΡΡΩΝ.

5. Η πέµπτη µε αριθµό 670/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσής
Αυγής κ. Μιχαήλ Αρβανίτη-Αβράµη προς τον Υπουργό Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την
Ιερά Μονή Μεταµορφώσεως του Σωτήρος στη Ναύπακτο.

6. Η έκτη µε αριθµό 662/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νι-
κολάου Τσούκαλη προς τους Υπουργούς Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού και Τουρισµού σχετικά µε την
ανάγκη διατήρησης των ιστορικών υποδοµών της «ΑΧΑΪΑ ΚΛΑ-
ΟΥΣ».  

7. Η έβδοµη µε αριθµό 674/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη προς τους
Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-

φορών και Δικτύων και Οικονοµικών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για την τακτική και αποτελεσµατική συγκοινωνιακή εξυπηρέτηση
της πόλης της Θεσσαλονίκης και της Περιφερειακής Ενότητας
Θεσσαλονίκης.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η πρώτη µε αριθµό 652/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου της Βουλευτού Καστοριάς της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Μαρίας Αντωνίου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την ανάγκη διορισµού
µόνιµου υποθηκοφύλακα Καστοριάς.

2. Η δεύτερη µε αριθµό 667/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Αχαΐας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Μαρίας
Κανελλοπούλου προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστα-
σίας του Πολίτη, σχετικά µε το σοβαρό τραυµατισµό δεκαεννιά-
χρονου διαδηλωτή από τη ρίψη χηµικών από αστυνοµικούς.

3. Η τρίτη µε αριθµό 657/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων κ. Παύλου Χαϊκάλη προς τους Υπουργούς Υγείας και
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την
ανάγκη πρόνοιας και περίθαλψης για τους ανασφάλιστους ανέρ-
γους.

4. Η τέταρτη µε αριθµό 671/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συν-
δέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Αντωνίου Γρέγου προς τους Υπουργούς
Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού και Δη-
µόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την ανεξέ-
λεγκτη βία και τα ποινικά αδικήµατα στο Αριστοτέλειο Πανεπι-
στήµιο Θεσσαλονίκης.

5. Η πέµπτη µε αριθµό 661/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς κ. Θωµά Ψύρρα προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
τη µεταφορά δηµόσιων υπηρεσιών από µισθωµένα κτήρια σε
κτήρια που ανήκουν στο δηµόσιο ή σε δηµόσιους οργανισµούς. 

6. Η έκτη µε αριθµό 675/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου  του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό  Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την από-
φαση για απόλυση των εργαζοµένων του διαγωνισµού 9Κ της
Αγροτικής Τράπεζας και την ανάγκη για πρόσληψη των επιτυχό-
ντων του διαγωνισµού 8Κ του ΙΚΑ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριοι συνάδελφοι, ει-
σερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 649/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορδάνη
Τζαµτζή προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-
τισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τις διαφορές στη δικαιολό-
γηση απουσιών µεταξύ Γενικών Λυκείων και Επαγγελµατικών
Λυκείων (ΕΠΑΛ) δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 664/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκη προς την Υπουργό Τουρισµού, σχετικά µε την τουρι-
στική επικοινωνιακή στρατηγική δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµα-
τος της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 648/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τους Υπουργούς Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας, σχετικά
µε την ιατροφαρµακευτική και νοσοκοµειακή κάλυψη των ανα-
σφάλιστων πολιτών, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 654/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των Ανεξαρτήτων Ελλή-
νων κ. Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς τους Υπουργούς Υγείας και
Οικονοµικών, σχετικά µε την οικονοµική κατάρρευση στον τοµέα
της Υγείας δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 659/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Ιωάννη Πανούση προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη, σχετικά µε τα περιστατικά  «ρατσιστικής
βίας και βασανισµών αλλοδαπών» από στελέχη της ΕΛΑΣ δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφε-
ται. 

Η έβδοµη µε αριθµό 672/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την από-
λυση εργαζοµένου στην εταιρεία «GOLDAIR HANDLING» στο αε-
ροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος» δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πρώτη µε αριθµό 650/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μάξιµου Σε-
νετάκη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τα ασφαλιστικά προβλήµατα των νέων επι-
στηµόνων δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 665/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ανα-
στασίου Κουράκη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την ανάκληση της
εγκυκλίου που ζητά «προγραφές» εκπαιδευτικών προς αργία ή
απόλυση δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 655/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Βασιλείου Καπερνάρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τα «ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ Α.Ε.», επίσης, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 673/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου της Βουλευτού Α’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά
µε την Πολυκλινική Αθηνών δεν θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιό-
τητος και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 669/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας του Λαϊκού Συνδέσµου-

Χρυσή Αυγή κ. Παναγιώτη Ηλιόπουλου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη λει-
τουργία των αναπηρικών επιτροπών και τις µειώσεις των αναπη-
ρικών επιδοµάτων δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 668/27-11-2012 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του
Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις δηλώσεις του Αρχηγού
ΓΕΝ για τη µείωση της επιχειρησιακής ικανότητας των Ενόπλων
Δυνάµεων λόγω των πολιτικών του µνηµονίου.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παππά θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης Καράµπελας.

Το λόγο έχει το ερωτών συνάδελφος κ. Χρήστος Παππάς για
δύο λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι καλοσύνη του κυρίου Υφυπουργού που παρευρίσκεται

εδώ, λόγω κωλύµατος Υπουργού. Βεβαίως, θα ήταν παράλειψη
να µην εκφράσω και δηµοσίως τα συλλυπητήριά µας για τον
άδικο χαµό του αδερφού του Υπουργού. Πιστεύω, χωρίς να θέλω
να του χαλάσω τη µέρα, που είναι ήδη «χαλασµένη» λόγω του
γεγονότος, ότι θα ήταν τραγικό να προστεθεί και αυτός ο συνάν-
θρωπός µας µέσα στη λίστα των τριών χιλιάδων διακοσίων. 

Ξέρετε, µου θυµίζει την ιστορία του παππού µου, του πατέρα
της µητέρας µου. Ο ένας αδερφός ήταν αξιωµατικός του Εθνικού
Στρατού και ο άλλος αδερφός εκτελέστηκε ως επονίτης στα γνω-
στά γεγονότα της περιόδους 1943-1949.

Να θυµίσω, βέβαια, ότι ο Κανονισµός λέει ότι σε αυτόν το ναό
της δηµοκρατίας  δεν απαντούν οι Υφυπουργοί. Έχει τεθεί και
στη Διάσκεψη των Προέδρων αυτό, κύριε Πρόεδρε, και διορθώ-
στε, αν κάνω λάθος. Να µε διορθώσουν οι υπεύθυνοι σ’ αυτόν το
χώρο, αν κάνω λάθος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Επειδή βάζετε εµµέσως
πλην σαφώς την ερώτηση, τα Υπουργεία εκπροσωπούνται είτε
από τους Υπουργούς είτε από τους Υφυπουργούς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Έτσι ελέχθη από επίσηµα χείλη και από
τον κ. Μεϊµαράκη. Εν πάση περιπτώσει, για να µη σπαταλώ το
χρόνο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όχι, αυτό είναι και από
τον Κανονισµό και από το Σύνταγµα και από την πρακτική όλων
των ετών λειτουργίας της Βουλής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ναι, βλέπουµε όµως τους Υπουργούς να
κωλύονται να απαντήσουν και όχι µόνο στις δικές µας ερωτήσεις.
Εµείς, βέβαια, έχουµε σταθερούς κάποιους Υπουργούς που κω-
λύονται. Είναι πάντα ο κ. Δένδιας.

Εν πάση περιπτώσει, θα µπω στην ουσία της ερώτησης. Εµείς
πιστεύουµε, κύριε Υπουργέ, ότι ζούµε σε µία εποχή ξενικής κα-
τοχής. Εσείς, βέβαια, θα µου απαντήσετε σε λίγο ότι όλα βαίνουν
καλώς για το αξιόµαχο των Ενόπλων Δυνάµεων, θα µου πείτε για
τα προβλήµατα κ.λπ., ότι προσπαθείτε και όλα πάνε καλά.

Ξέρετε και στην Kατοχή η ζωή συνεχίστηκε. Εγένοντο γάµοι,
χτίζονταν σπίτια, γίνονταν και κηδείες –πολλές κηδείες- και γε-
νικά υπήρχε ζωή. Τι δεν υπήρχε; Δεν υπήρχε Στρατός και δεν
υπήρχε και ένα Υπουργείο, το Υπουργείο Εξωτερικών. Αυτό ακρι-
βώς συµβαίνει και στις µέρες µας, στη νέα οικονοµική κατοχή. 

Κύριε Υπουργέ, είµαστε σε µια δύσκολη κατάσταση. Όλοι µας
ξέρουµε ότι έχουµε µια χώρα που δεν έχει εθνική κυριαρχία. Σε
αυτό θα προσέθετα ότι ποτέ δεν είχαµε εθνική κυριαρχία. Από
το 1830 και µετά δεν ήµασταν ανεξάρτητο κράτος. Αυτό είναι ένα
όραµα δικό µας και πιστεύω ότι είναι ένα όραµα του ελληνικού
λαού: Να αποκτήσουµε κάποτε την εθνική ανεξαρτησία και η Ελ-
λάδα να ανήκει και να διαφεντεύεται από τους Έλληνες.

Επί σειρά ετών τα κόµµατα εξουσίας, η Νέα Δηµοκρατία και
το ΠΑΣΟΚ κοµµατικοποίησαν το Στρατό. Θεώρησαν ότι οι αξιω-
µατικοί ήσαν εν δυνάµει πραξικοπηµατίες και όχι ότι ήταν η προ-
φυλακή του έθνους, όπως θέλουµε να είναι για εµάς. 

Εξαίρεση σε αυτό στάθηκαν πάντα τα εξοπλιστικά προγράµ-
µατα, τα οποία ψηφίζονταν και από το Υπουργικό Συµβούλιο και
στους προϋπολογισµούς εδώ. Κι αυτό γινόταν, προφανώς, γιατί
στα εξοπλιστικά προγράµµατα υπήρχε το µεγάλο φαγοπότι. Και
τώρα, βλέπουµε το «νούµερο δυο» του ΠΑΣΟΚ να µας βλέπει
πίσω από τα κάγκελα. Βρίσκεται σε πολυτελές κελί, µεν, αλλά
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πίσω από τα κάγκελα. 
Εν πάση περιπτώσει, δυστυχώς για τους πολέµιους των Ενό-

πλων Δυνάµεων που βρίσκονται και µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα
σε διάφορες παρατάξεις, βρέθηκε ένας αξιωµατικός του Πολε-
µικού Ναυτικού, ο Ναύαρχος Κοσµάς Χριστίδης, ο οποίος είναι
εγνωσµένων δηµοκρατικών- και δεν θα ήθελα να κοµµατικοποι-
ήσω περαιτέρω- αισθηµάτων. 

Ο άνθρωπος αυτός προέβη σε µια πρωτοφανή πράξη: Έδωσε
για πρώτη φορά συνέντευξη σε κυριακάτικη εφηµερίδα µεγάλης
κυκλοφορίας, τη « REAL». Σε αυτήν την συνέντευξη, λοιπόν,
υπάρχουν ερωτήµατα -όπως λέει και ο τίτλος «Δυσβάσταχτες οι
περικοπές»- τα οποία έχουν τεθεί και από εµάς σε γραπτές ερω-
τήσεις και στο έντυπο µας από την εβδοµαδιαία εφηµερίδα µας. 

Σε αυτήν λοιπόν, την ερώτηση, ποιες πρωτοβουλίες θα ανα-
λάβετε για να επιλύσετε τα προβλήµατα που τίθενται στη συνέν-
τευξη του ναυάρχου;

Κύριε Υπουργέ, καλείστε σε αυτό να απαντήσετε. Τα υπόλοιπα
–γιατί έχω κι άλλα ερωτήµατα να σας κάνω και πιστεύω ότι λόγω
της πρότερης ιδιότητάς σας θα έχετε το θάρρος να απαντήσετε-
θα σας τα θέσω στη δευτερολογία µου. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Παναγιώτης Καράµπελας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατ’αρχάς, επιτρέψτε µου να ευ-

χαριστήσω τον κ. Παππά για την έκφραση των συλλυπητηρίων
του. Επί του ζητήµατος της απώλειας του αδελφού µου, η Αστυ-
νοµία συνεχίζει την έρευνα, προκειµένου να συντάξει το πόρισµά
της. 

Επί του ζητήµατος της ερώτησης, είναι γνωστό, κυρίες και κύ-
ριοι, ότι αυτήν την περίοδο διεξάγεται µια σοβαρότατη προσπά-
θεια εκ µέρους όλου του ελληνικού λαού, προκειµένου να
υπερβούµε αυτήν την δηµοσιονοµική κρίση. Από αυτήν την προ-
σπάθεια δεν µπορεί να απουσιάζει ο χώρος των Ενόπλων Δυνά-
µεων και τα στελέχη τους. 

Το γεγονός αυτό, των περικοπών των αµοιβών τους, δεν ση-
µαίνει ότι τα στελέχη δεν υπηρετούν µε τον ίδιο ζήλο και αυτα-
πάρνηση, κάτω από τις γνωστές αντιξοότητες, την πατρίδα. Το
γεγονός αυτό δεν σηµαίνει ότι τα στελέχη των Ενόπλων Δυνά-
µεων µας τοποθετούν το ύψος των αµοιβών τους σε προτεραι-
ότητα σε σχέση µε την εκτέλεση του καθήκοντος. Αυτό ποτέ δεν
το έκαναν και ούτε σήµερα το κάνουν. Πιστεύω ότι έτσι θα συνε-
χίσουν. 

Σε ό,τι αφορά στις δηλώσεις του Αρχηγού του Ναυτικού, θέλω
να επισηµάνω εν ολίγοις ότι τα δηλωθέντα αποτελούν καθηµε-
ρινή ενασχόληση του Υπουργείου Άµυνας. Τα ζητήµατα αυτά,
έχουν κατ’ επανάληψη αναφερθεί στο Υπουργείο στην πολιτική
του ηγεσία, από το σύνολο της στρατιωτικής ηγεσίας. 

Αυτά τα ζητήµατα αποτελούν και το κύριο µέληµα του Υπουρ-
γείου, δηλαδή η λήψη προληπτικώς όλων των µέτρων, προκειµέ-
νου οι όποιες περικοπές να µην έχουν µεσοµακροπρόθεσµα,
όπως τονίζει ο Αρχηγός του Ναυτικού, δυσµενείς επιχειρησιακές
επιπτώσεις. Δεν µιλάει για σηµερινές επιπτώσεις ο Αρχηγός. Να
µη γίνονται παρερµηνείες. Τονίζει ότι η συνέχιση των περικοπών
µεσοµακροπρόθεσµα θα έχουν επιπτώσεις. Αυτές, λοιπόν, τις
επιπτώσεις προσπαθούµε να τις αποτρέψουµε και µέχρι σήµερα
το κάνουµε επιτυχώς. Δηλαδή, λαµβάνουµε όλα τα µέτρα επί οι-
κονοµικού, τακτικού και τεχνικού επιπέδου για να διατηρήσουµε
την απαραίτητη ετοιµότητα των δυνάµεών µας. 

Σε ό,τι αφορά ασκήσεις, υπηρεσιακές αναφορές και λοιπά,
που περιλαµβάνονται στην ερώτησή σας, θα περιοριστώ να πω
ότι όλες οι ασκήσεις που αφορούν δοκιµή σχεδίων, εµβάθυνση
της διακλαδικής εκπαίδευσης και εκπαίδευσης των επιτελείων,
διεξάγονται κανονικά. Οι υπηρεσιακές αναφορές επί επιχειρη-
σιακών επιπέδων ετοιµότητας, δεν υπάρχουν σε ατοµικό επί-
πεδο. Υπάρχουν οι εκθέσεις µαχητικής ικανότητας των επιτε-
λείων, επί των οποίων λαµβάνονται τα απαραίτητα µέτρα εκ µέ-
ρους του Υπουργείου. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Χρή-

στος Παππάς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Υπουργέ, η απάντησή σας ήταν

ακριβώς αυτή που περίµενα και σας είχα προλάβει. Δυστυχώς,
έκανα την ερώτηση επίκαιρη, ενώ θα έπρεπε να την κάνω γραπτή
και να πάρω µία γραπτή απάντηση.

Εµείς ξέρουµε και βλέπουµε ότι οι θυσίες του ελληνικού λαού
είναι χωρίς αποτέλεσµα και θα είναι χωρίς αποτέλεσµα. Οι περι-
κοπές, γίνονται κατόπιν έξωθεν εντολών. Είναι οι τροϊκανές εν-
τολές, όπου στους τροϊκανούς έχουµε δώσει και τα κλειδιά της
άµυνάς µας, είναι οι τοκογλύφοι, οι οποίοι βρίσκονται πάνω από
τον Πρωθυπουργό και πάνω από τους Υπουργούς. 

Είναι γνωστό ότι η ψυχολογία είναι πεσµένη και στις Ένοπλες
Δυνάµεις, γιατί άνθρωποι είναι και αυτοί. Δεν θα θέλαµε να
δούµε αξιωµατικούς στη λίστα των τριών χιλιάδων διακοσίων αυ-
τοκτονησάντων συµπολιτών µας. Ο ένστολος, δεν θα πρέπει να
κατατρίβεται µε ζητήµατα καθηµερινότητος, όσο το δυνατόν πε-
ρισσότερο. Δεν θα θέλαµε, βέβαια, να έχει το µυαλό του, στο
πώς θα ζεστάνει τα παιδιά του ή πώς θα πληρώσει τα φροντιστή-
ρια. Το µυαλό του, οι ικανότητές του, πρέπει να είναι 100% στην
προάσπιση της εδαφικής, θαλάσσιας και εναέριας ακεραιότητας
της Ελλάδας. 

Είµαστε σε µία περιοχή που είναι ηφαίστειο. Είναι το ηφαίστειο
των Βαλκανίων, το οποίο έχει ενεργοποιηθεί πάλι. Αντιµετωπί-
ζουµε πλέον απειλές και από τις γειτονικές χώρες. Από την Τουρ-
κία είναι γνωστές κι εµείς τις αντιµετωπίζουµε µε τουρκικά
σήριαλ, όπως γίνεται και στη ΝΕΤ τώρα τελευταία. 

Επίσης έχουµε και κάτι, που θα ήθελα να επισηµάνω, αν δεν
το έχετε µάθει. Έχουµε µία προκλητική απόφαση από το Διεθνές
Δικαστήριο της Χάγης, συµπτωµατικά στην ηµέρα της ανεξαρ-
τησίας της γείτονος Αλβανίας, το οποίο αθώωσε τρεις ουτσεκά-
δες, τρία ηγετικά στελέχη τα οποία ήταν κατηγορούµενα για
φριχτά εγκλήµατα. 

Να τελειώσω και να σας πω ότι πέρα από την επίκαιρη ερώ-
τηση που σας έκανα σήµερα, υπάρχει και µία ερώτηση µε αριθµό
πρωτοκόλλου 3810/8-11-2012 ενός κινήµατος αναγέννησης.
Είναι του Ανεξαρτήτου Βουλευτή, κ. Νικολάου Νικολόπουλου.
Θέτει κάποια ερωτήµατα, όπως εάν οι εξελίξεις αυτές προβλη-
µατίζουν τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, εάν γνωρίζει ότι οι τουρ-
κικές ένοπλες δυνάµεις –το γνωρίζουµε όλοι- βρίσκονται σε µία
άνευ προηγουµένου εξοπλιστική φρενίτιδα και εάν έχει ενηµε-
ρώσει τον Πρωθυπουργό, για τις γεωπολιτικές εξελίξεις στην ευ-
ρύτερη περιοχή, σχετικά µε τη Συρία κ.λπ.. 

Επίσης, ένα άλλο ερώτηµα που θέτει –και αυτό δεν είναι µόνο
ερώτηµα του κ. Νικολόπουλου αλλά όλων µας- είναι το εξής.
Πώς µε αυτόν τον προϋπολογισµό  η Ελλάδα, θα µπορέσει να
διεκδικήσει τα δικαιώµατά της στο Αιγαίο; Πώς θα µπορέσει να
αµφισβητήσει στην πράξη τη διαταγή του Τούρκου Υπουργού
Εξωτερικών Αχµέτ Νταβούτογλου, να µην προχωρήσει σε ανα-
κήρυξη της ΑΟΖ; 

Πώς θα εκµεταλλευθεί τα ενεργειακά κοιτάσµατα, όταν οι
Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας µας, θα βρίσκονται σε καθεστώς
αποσύνθεσης, εξαιτίας της εντολής από ξένα κέντρα να τις δια-
λύσουν;

Αµείλικτα ερωτήµατα στα οποία θα λάβουµε στρογγυλεµένες
απαντήσεις. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης Καράµπελας, για τρία λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, η Κυβέρνηση αυτή στις
συνθήκες που ζούµε σήµερα, λαµβάνει όλα τα µέτρα ώστε να
διατηρεί την αποτρεπτική ικανότητα των Ενόπλων Δυνάµεων. Δεν
φείδεται των πόρων που απαιτούνται γι’ αυτό ούτε και των προ-
σπαθειών. Σε καµµία περίπτωση δεν θα ανεχθεί έκπτωση των επι-
χειρησιακών δυνατοτήτων των Ενόπλων Δυνάµεων. Σε καµµία
περίπτωση δεν θα ανεχθεί οι Ένοπλες Δυνάµεις, να µην είναι ο
κύριος πόλος της αποτρεπτικής ικανότητας της πατρίδας µας. 

Συνέχεια –επί καθηµερινής βάσεως, θα έλεγα- εξετάζουµε τις
γεωπολιτικές συνθήκες της περιοχής µας και τις εξελίξεις. Γίνον-
ται εκτιµήσεις, ενηµερώνεται η ανώτατη ιεραρχία. Λαµβάνονται
τα προσήκοντα µέτρα, µέτρα επιτακτικού επιπέδου και τεχνικού
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επιπέδου. Αυτά έχουν οδηγήσει στην αναθεώρηση δογµάτων,
στην αναθεώρηση σχεδίων, στην αναδιάταξη δυνάµεων και, κυ-
ρίως, στη διατήρηση των µέσων µας, των βαρέων µέσων, των µο-
νάδων κρούσεως σε πολύ υψηλό επίπεδο διαθεσιµότητας. 

Σε καµµία περίπτωση δεν πρόκειται να επιτρέψουµε, να θιγεί
ο πυρήνας των αµυντικών δυνατοτήτων της πατρίδας µας. 

Σε όλες τις δραστηριότητες των Ενόπλων Δυνάµεων, ακολου-
θείται πορεία εξορθολογισµού και επανασχεδίασης είτε αυτές
αφορούν δοµές είτε αφορούν συντήρηση είτε αφορούν σχέδια.
Πολύ γρήγορα, θα παρουσιαστούν από τον κύριο Υπουργό Εθνι-
κής Άµυνας στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή οι προτά-
σεις των επιτελείων, για τη νέα δοµή δυνάµεων. Στη συνέχεια,
θα παρουσιαστούν στο ΚΥΣΕΑ, για να τύχουν εγκρίσεως. Εκεί
θα διαπιστώσετε αυτά που προηγουµένως είπα. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Εξέταση θεµάτων ναι µεν υπάρχει, κύριε

Υπουργέ, αλλά δεν υπάρχει βούληση και εθνική πολιτική. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όχι, τώρα, κύριε Παππά. 
Κατά 300% υπερβήκατε το χρόνο, µε την ανοχή, βεβαίως,

του Προεδρείου. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθητές και µαθήτριες και επτά εκ-
παιδευτικοί-συνοδοί από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Άρτας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θέλω να πω στα παιδιά και στους συνοδούς-εκπαιδευτικούς
ότι σήµερα, ηµέρα Παρασκευή, υπάρχει πάντα κοινοβουλευτικός
έλεγχος, δηλαδή επίκαιρες ερωτήσεις. Έρχονται, λοιπόν, στη
Βουλή –γι’ αυτό υπάρχει και αυτή η εικόνα- αυτοί που ρωτούν
και οι αρµόδιοι Υπουργοί που απαντούν. Δεν είναι, δηλαδή, µία
συνεδρίαση ούτε νοµοθετικής εργασίας ούτε γενικευµένου κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου. Μερικές φορές, συζητιούνται και από-
λυτα εξειδικευµένα θέµατα τα οποία αφορούν την περιοχή
καθενός Βουλευτή, γι’ αυτό και δεν υπάρχει ευρύτερο ενδιαφέ-
ρον για να παρίστανται όλοι οι Βουλευτές. Η παρουσία τους δεν
είναι υποχρεωτική και δεν θα είχε και κανένα λόγο να είναι υπο-
χρεωτική. 

Αυτή η πέµπτη ερώτηση που θα συζητηθεί τώρα είναι εξειδι-
κευµένη ερώτηση δευτέρου κύκλου και ενδιαφέρει την ερωτώσα
Βουλευτή της Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ.
Αικατερίνης Μάρκου. 

Είναι η πέµπτη µε αριθµό 660/27-11-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου, όπως προείπα, προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την µετεγκατάσταση της
383 ΜΕΕΑ από την 113 ΠΜ στη Θεσσαλονίκη στην 112 ΠΜ στην
Ελευσίνα.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εθνικής
Άµυνας κ. Παναγιώτης Καράµπελας. 

Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Αικατερίνη Μάρκου. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, όλως αιφνιδιαστικά επανέρχεται το θέµα της

µετεγκατάστασης της 383 Μοίρας Ειδικών Επιχειρήσεων και Αε-
ροπυρόσβεσης από την 113 Πτέρυγα Μάχης στη Θεσσαλονίκη
στην 112 Πτέρυγα Μάχης στην Ελευσίνα, που η προηγούµενη
ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας είχε αναστείλει. Με κά-
ποιους πρόχειρους υπολογισµούς, τα πάγια έξοδα της µετεγκα-
τάστασης ανέρχονται στις 800.000 ευρώ -αναφέροµαι σε έξοδα
µετάθεσης του προσωπικού, µεταφοράς µέσων, υλικών και στοι-
χειωδών υποδοµών- και περίπου 1,5 έως 2,1 εκατοµµύρια ευρώ
κάθε χρόνο επιπλέον για συντηρήσεις των Canadair εκτός της
Πολεµικής Αεροπορίας, από ιδιώτες -το τονίζω αυτό, από ιδιώ-
τες- αφού στην Ελευσίνα δεν υπάρχουν οι απαραίτητες εγκατα-
στάσεις. Αυτό δεν το λέω εγώ. Το λέει η Επιτροπή Μετεγκατά-
στασης, που έχει συσταθεί το Φεβρουάριο. Αν πάλι κατασκευα-
στεί η απαιτούµενη υποδοµή στην Ελευσίνα, το κόστος για το
νέο υπόστεγο, συνεργεία βελτίωσης της πίστας στάθµευσης

κ.λπ., θα ανέλθει στα 13 εκατοµµύρια ευρώ εφάπαξ. 
Επιπλέον, η παρουσία της 383 Μοίρας µε τις υποδοµές της

στη Θεσσαλονίκη έχει αποδειχθεί καταλυτική τα τελευταία χρό-
νια στην άµεση αντιµετώπιση των πυρκαγιών, όπως σ’ αυτήν του
δάσους του Σέιχ Σου στη Θεσσαλονίκη, στη φωτιά του Αγίου
Όρους το 2012 και στη µεγάλη φωτιά στον Έβρο το 2011.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάσθε:
Πρώτον, ποιοι είναι οι λόγοι που επιβάλλουν τη µετεγκατά-

σταση της 383 Μοίρας από τη Θεσσαλονίκη στην Ελευσίνα, από
τη στιγµή που τα οικονοµικά στοιχεία υποδεικνύουν ότι είναι
ασύµφορη  για το ελληνικό δηµόσιο;

Δεύτερον, για ποιο λόγο υποβαθµίζετε τις δυνατότητες αερο-
πυρόσβεσης, αλλά και τις υποδοµές για υποστήριξη τέτοιων επι-
χειρήσεων στη Μακεδονία και τη Θράκη, δεδοµένου ότι σύµφω-
να µε στοιχεία της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας, ποσοστό κοντά
στο 50% των πυρκαγιών εκδηλώνεται στον Βόρειο Τοµέα, όπως
είναι χωρισµένος επίσηµα από την Πυροσβεστική Υπηρεσία; 

Κύριε Υπουργέ, απέναντί σας αυτήν τη στιγµή δεν έχετε µία
Βουλευτή της Β’ Θεσσαλονίκης που αντιπροσωπεύει την Περι-
φέρειά σας. Απέναντί σας έχετε µία πολίτη που αντιπροσωπεύει
τη Μακεδονία και τη Θράκη και θέλω ξεκάθαρες απαντήσεις για
το αν θα γίνει ή όχι µετεγκατάσταση της Μοίρας 383. Θέλω επί-
σης να ξέρω αν σχεδιάζετε να αφήσετε απροστάτευτους εµάς,
το φυσικό µας πλούτο, την πολιτιστική µας κληρονοµιά, τις πε-
ριουσίες των κατοίκων της Μακεδονίας και της Θράκης, καθώς
επίσης και αν είστε έτοιµοι να σπαταλήσετε χρήµατα του Έλληνα
φορολογούµενου, σήµερα µάλιστα που η χώρα βρίσκεται στη
δίνη βαθιάς ύφεσης. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης Καράµπελας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε Πρόεδρε, κυρία Βουλευτά, κύριοι Βουλευτές, µόλις
προ τεσσάρων ηµερών ακούσαµε µία, εµβληµατική θα έλεγα,
φράση του κυρίου Πρωθυπουργού εδώ. Μίλησε για «κίνηµα µε-
ταρρυθµίσεων». Απ’ αυτό το κίνηµα οι Ένοπλες Δυνάµεις δεν
µπορεί να είναι απούσες ούτε σε ρόλο ουραγού. Θα είναι πρω-
τοπόρες και θα προβούν σε µεταρρυθµίσεις για την αναβάθµιση
των επιχειρησιακών τους δυνατοτήτων, µε το ολιγότερο δυνατό
κόστος, χωρίς να θίγεται η ικανότητα των Μονάδων τους να εκτε-
λέσουν την αποστολή τους. 

Στο πλαίσιο αυτό τα Γενικά Επιτελεία έχουν πάρει ξεκάθαρες
εντολές να υποβάλουν εµπεριστατωµένες προτάσεις για τη διά-
ταξη των στρατιωτικών µονάδων στον ηπειρωτικό και το νησιω-
τικό χώρο, ώστε, αφ’ ενός να επιτυγχάνονται οικονοµίες
κλίµακος, αφ’ ετέρου να εκτελούν αψόγως την επιχειρησιακή
τους αποστολή. Αυτήν τη χρονική περίοδο είναι σε εξέλιξη, όπως
είπα και προηγουµένως, η µελλοντική δοµή δυνάµεων. Έτσι την
αποκαλούµε. Αφορά κυρίως στην οργάνωση και στη διάταξη επι-
χειρησιακών σχηµατισµών, εννοώ από το επίπεδο της ταξιαρχίας
και άνω. Όταν αυτή η δοµή παρουσιαστεί στην αρµόδια κοινο-
βουλευτική επιτροπή και στη συνέχεια στο ΚΥΣΕΑ και τύχει εγ-
κρίσεως, τότε θα συζητήσουµε για τις µονάδες που θα
αποτελούν αυτούς τους επιχειρησιακούς σχηµατισµούς. 

Συνεπώς, αυτήν τη στιγµή δεν µπορώ να µπω σε λεπτοµέρειες
που αφορούν στην 383 µοίρα. Αυτή είναι µονάδα ειδικών επιχει-
ρήσεων και αεροπυρόσβεσης. Για τα οικονοµικά στοιχεία που
παρουσιάσατε θα σας δώσω κάποιες ενδείξεις στη δευτερολογία
µου. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η συνάδελ-

φος κυρία Αικατερίνη Μάρκου. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, ο χρόνος και ο τρό-

πος που ξαναέρχεται το θέµα στην επιφάνεια δηµιουργεί τουλά-
χιστον ερωτηµατικά, για να µην πω ότι είναι σκάνδαλο. 

Πληροφορούµαι από δηµοσιεύµατα ότι ο στρατιωτικός εισαγ-
γελέας µετά από καταγγελίες συναδέλφων, από αυτό εδώ το
Βήµα, έχει διατάξει τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για
να διευκρινίσει τις συνθήκες και τους όρους µετεγκατάστασης.
Ισχύει αυτό; Εάν ισχύει, είναι δυνατόν να προχωράει το Υπουρ-
γείο µία υπόθεση που βρίσκεται στα χέρια της στρατιωτικής δι-
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καιοσύνης αντί να περιµένει την ολοκλήρωση της έρευνας; 
Γνωρίζετε καλά τι λένε οι καταγγελίες αυτές; Λένε ότι η µετεγ-

κατάσταση γίνεται για να ωφεληθούν συγκεκριµένες ιδιωτικές
εταιρείες, τις οποίες έχουν φτιάξει απόστρατοι της Πολεµικής
Αεροπορίας και αναλαµβάνουν συµβάσεις συντήρησης αερο-
σκαφών για την Πολεµική Αεροπορία µέσα στις εγκαταστάσεις
της ΕΑΒ. 

Δεν θέλω να το πιστέψω αυτό, αλλά µε έναν πρόχειρο υπολο-
γισµό που έχω κάνει -και θα σας τον καταθέσω- προκύπτει ζηµιά
από τη µετεγκατάσταση για το ελληνικό δηµόσιο –για τις µεταρ-
ρυθµίσεις που λέγατε- µε µία προοπτική µέχρι το 2017 της τάξης
περίπου των 7 εκατοµµυρίων ευρώ και αυτό, γιατί οι συνολικές
δαπάνες της επόµενης πενταετίας προσεγγίζουν, πάλι µε ένα
πρόχειρο υπολογισµό, τα 5,8 εκατοµµύρια, ενώ σε περίπτωση
που η µετεγκατάσταση γίνει, θα ξεπεραστούν τα 13 εκατοµµύρια
ευρώ. Θα σας καταθέσω δύο πίνακες και περιµένω απάντηση. 

Πείτε µας, λοιπόν, ποιος ωφελείται τελικά από την επιχειρού-
µενη µετεγκατάσταση; Ποιος κρύβεται πίσω από κάθε ιδιωτική
εταιρεία που αναλαµβάνει υπεργολαβικά τις συντηρήσεις της
ΕΑΒ, για να µην µιλήσω για τις επενδύσεις πολλών εκατοµµυρίων
που έγιναν πριν µερικά χρόνια –δεν έχει κλείσει ακόµα δεκαετία-
στη Θεσσαλονίκη για τη δηµιουργία υποστέγων και κτηρίων που
σε περίπτωση που φύγει η µοίρα θα ρηµάξουν. Αυτό φαντάζοµαι
πως το γνωρίζετε. Λέγεται κόστος βύθισης. Έχουµε την πολυτέ-
λεια να πετάξουµε µία τέτοια επένδυση και να φτιάξουµε πάλι
από την αρχή την ίδια στην Ελευσίνα;

Επιπροσθέτως, τι θα γίνει µε τους άνδρες της ΑΔΙΣΠΟ που
εξυπηρετούνται από την 383 µοίρα για το πτητικό τους; Θα µε-
τακινούνται στην Αθήνα; Θα πληρώνουµε δηλαδή και οδοιπο-
ρικά; 

Θέλω επίσης να σας πω πως η ταχύτητα ανταπόκρισης στις
πυρκαγιές είναι ίσως ο καθοριστικός παράγοντας. Έχω στοιχεία
από την Πυροσβεστική Υπηρεσία, καθώς επίσης και από την
WWF που αποδεικνύουν ότι το 50% περίπου των πυρκαγιών γί-
νεται στο βόρειο τµήµα και όχι το 5%, όπως είχε πει η προηγού-
µενη ηγεσία. 

Δεν πρέπει να «παίζουµε µε τη φωτιά» και ιδιαίτερα τη στιγµή
που ο φυσικός πλούτος της Μακεδονίας και της Θράκης αποτε-
λεί, όχι µόνο κοµµάτι της φυσικής και της πολιτιστικής µας κλη-
ρονοµιάς, αλλά ανεκτίµητο συγκριτικό πλεονέκτηµα της περιο-
χής και της χώρας ολόκληρης. 

Επιπλέον, η λίµνη Βόλβη στην οποία κάνουν εκπαίδευση αυτήν
τη στιγµή τα αεροσκάφη, έχει µεγάλο βάθος, σε αντίθεση µε την
Υλίκη που είναι µικρότερων διαστάσεων και σε περιόδους που
δεν έχουµε βροχόπτωση, πέφτει σηµαντικά η στάθµη και είναι
επικίνδυνο για υδροληψίες. Το κυριότερο είναι ότι από την Υλίκη
πίνει νερό ολόκληρη η Αττική. Παίζετε µε τη δηµόσια υγεία. 

Θέλω να ξέρετε πως, εάν χρειαστεί, θα είµαι εδώ κάθε βδο-
µάδα για να ρωτάω για το συγκεκριµένο θέµα, µέχρι να πάρω τις
απαντήσεις που πρέπει. Πρέπει η Κυβέρνηση να καταλάβει ότι
το ζήτηµα δεν είναι να υπάρχει ένα Υπουργείο για τη Μακεδονία
και τη Θράκη, αλλά να διατηρηθούν εκεί ουσιαστικές αρµοδιό-
τητες για κάθε τοµέα της πολιτικής προς όφελος όχι µόνο της
περιφέρειας, αλλά και της χώρας ολόκληρης. 

Πώς θα κάνετε αποκέντρωση; Ερηµώνοντας την επαρχία και
αποδυναµώνοντας την επιχειρησιακή ικανότητα των Ενόπλων
Δυνάµεων στην περιοχή; Πρέπει να ξέρετε ότι αυτό δεν είναι το-
πικό θέµα, αλλά θέµα εθνικό. 

Περιµένω απαντήσεις, αν όχι σήµερα, την άλλη εβδοµάδα σί-
γουρα, γιατί θα είµαι εδώ συνέχεια. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αικατερίνη Μάρκου καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κύριος
Υφυπουργός για τρία λεπτά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Κύριε Πρόεδρε, κυρία Βουλευτά και κύριοι Βουλευτές, τα
Γενικά Επιτελεία στις προτάσεις τους λαµβάνουν υπ’ όψιν τους
πλήθος κριτηρίων, επιχειρησιακών, οικονοµικών, αλλά και κοινω-
νικών. 

Θα ήταν τραγική αντίθεση για µας να πάρουµε µία απόφαση
που όπως σας είπα, ακόµα δεν έχει ληφθεί, η οποία θα είναι αν-
τίθετη µε τις επιδιώξεις µας για επίτευξη οικονοµίας. 

Σε ό,τι αφορά στο επιχειρησιακό µέρος, σε καµµία περίπτωση
δεν πρόκειται η Βόρεια Ελλάδα και νήσοι του Βορείου Αιγαίου
να µείνουν ακάλυπτες από πλευράς πυρόσβεσης. Τα ίδια σχέδια
που επί έτη ισχύουν, θα ισχύουν και στο µέλλον. Η διάταξη των
µέσων και η διασπορά τους θα είναι όπως στα σχέδια πυρόσβε-
σης του Πυροσβεστικού Σώµατος.

Συνεπώς δεν τίθεται τέτοιο ζήτηµα. Πρέπει να γνωρίζετε ότι
εκ των οκτώ αεροσκαφών που είναι στη Θεσσαλονίκη, τα έξι µε-
τασταθµεύουν για όλη τη θερινή περίοδο στην Ελευσίνα, µαζί µε
το αντίστοιχο προσωπικό που περίπου ανέρχεται στο 50% της
δυνάµεως και για το οποίο η υπηρεσία καταβάλλει έξοδα εκτός
έδρας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Σ’ αυτά τα έξοδα θα πρέπει να προσθέσετε το προσωπικό της
ΕΑΒ που εµπλέκεται στην Ελευσίνα, την επιµήκυνση των διαδρο-
µών για συντηρήσεις, τα λειτουργικά έξοδα που συνεπάγεται η
διασπορά των µονάδων αυτής της ειδικής µονάδας, των µονά-
δων και υποµονάδων της αεροπυρόσβεσης.

Συνεπώς να είστε βεβαία ότι οι οικονοµικοί παράγοντες λαµ-
βάνονται σοβαρότατα υπ’ όψιν. Σε καµµία περίπτωση δεν µιλάµε
για νέες εγκαταστάσεις, οποιαδήποτε απόφαση και αν ληφθεί.
Μιλάµε για συντήρηση των υφισταµένων εγκαταστάσεων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Εν πάση περιπτώσει, το θέµα είναι προ του Συµβουλίου Άµυ-
νας, στο πλαίσιο εξέτασης της µελλοντικής δοµής δυνάµεων.
Είναι νωρίς ακόµα να µιλάµε για την 383 ΜΕΕΑ.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υφυπουργό.
Ο κ. Κατσώτης έχει το λόγο εκτός Κανονισµού.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να

εκφράσω κατ’ αρχάς την οργή µου και την καταγγελία για τον
Υπουργό Εργασίας, ο οποίος επανειληµµένως ζητά την αναβολή
των επίκαιρων ερωτήσεων και, µάλιστα, µε έναν τρόπο απαρά-
δεκτο. Παίρνει τηλέφωνο τα µεσάνυχτα και λέει ότι δεν µπορεί
αύριο. 

Ο Κανονισµός, τον οποίο εσείς είστε εδώ για να προστατεύετε,
δίνει τη δυνατότητα στους Βουλευτές να κάνουν κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο. Δεν µπορεί ο Υπουργός να λέει «εγώ Δευτέρα και
Παρασκευή δεν µπορώ». Αυτό, αν δεν µπορεί, πρέπει να το λύσει
µε το Προεδρείο της Βουλής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μάλιστα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Είµαστε εδώ, λοιπόν, για να ακούµε ότι

στερείται ο Βουλευτής της δυνατότητας να κάνει κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο για σηµαντικά ζητήµατα. Όπως βλέπετε, σήµερα
ήταν τρεις οι Βουλευτές που ρωτούσαν το Υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων. Και οι τρεις ερωτήσεις ακυρώθη-
καν, γιατί ο Υπουργός έχει έναν άλλο προγραµµατισµό πέρα και
έξω από τον Κανονισµό, τον οποίο δεν σέβεται. 

Σας παρακαλώ, λοιπόν, να δεχθείτε, επειδή έχω για τη Δευ-
τέρα επίκαιρη ερώτηση, ότι δεν δέχοµαι την αναβολή της. Βε-
βαίως το έχω κάνει πολλές φορές µέχρι τώρα, αλλά είναι άλλο
πράγµα η µία φορά και άλλο πράγµα η κατάχρηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα µεταβιβάσουµε την
άποψή σας, κύριε συνάδελφε.

Τώρα θα συζητηθεί η έβδοµη µε αριθµό 663/27-11-2012 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Ανεξάρτητης Βουλευτού
Κερκύρας κ. Αγγελικής Γκερέκου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχε-
τικά µε το έργο ύδρευσης της Κέρκυρας και των Παξών.

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών Μεταφορών και Δικτύων κ. Σταύρος Κα-
λογιάννης.

Το λόγο έχει η κ. Γκερέκου για δύο λεπτά.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
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Κύριε Υπουργέ, το Υπουργείο Ανάπτυξης ανέλαβε πριν από
ένα χρόνο συγκεκριµένες δεσµεύσεις στο πλαίσιο των δικών του
αρµοδιοτήτων, προκειµένου επιτέλους να υλοποιηθεί το πολύ-
παθο έργο της ύδρευσης Κέρκυρας και Παξών, που µετά από
επίπονες προσπάθειες χρόνων και πολλών συναρµοδίων Υπουρ-
γείων, είχαµε φτάσει σε µία τελική φάση. 

Νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να σας αναφέρω πόσο σηµαντική
είναι η παροχή επαρκούς και ποιοτικού νερού για τους κατοίκους
και τους επισκέπτες ενός από τους σηµαντικότερους τουριστι-
κούς προορισµούς και µάλιστα ενός τόπου µε εξαιρετικά µεγάλο
ποσοστό βροχόπτωσης, ούτε χρειάζεται να υπενθυµίσω ότι το
έργο αυτό απασχολεί την ελληνική πολιτεία για δεκαπέντε ολό-
κληρα χρόνια. Όλα αυτά τα χρόνια εκπονούµε µελέτες και δα-
πανούµε πάρα πολλά χρήµατα για απαλλοτριώσεις, χωρίς να
έχουν ένα απτό, ορατό και χειροπιαστό αποτέλεσµα. 

Θέλω µόνο να σταθώ στην αναγκαιότητα να υπάρξει ταχύτερη
και αποτελεσµατικότερη απορρόφηση των κοινοτικών κονδυλίων
που είναι η τελευταία, όπως θα έλεγε κάποιος, χειροπιαστή ανα-
πτυξιακή προοπτική και ευκαιρία για τη χώρα µας και µάλιστα
για ένα έργο που είναι ίσως το πιο ώριµο αυτήν τη στιγµή προς
ένταξη και υλοποίηση. Και µόνο γι’ αυτόν τον λόγο, θα έπρεπε η
Κυβέρνηση να καταβάλει κάθε δυνατή προσπάθεια για να υλο-
ποιηθεί αυτό το έργο της ύδρευσης Κέρκυρας και Παξών που
χαίρει δε της αποδοχής όλων των Κερκυραίων πολιτών, των το-
πικών φορέων, του δηµάρχου και της Περιφέρειας. 

Το πρώτο ερώτηµα, λοιπόν, που θα ήθελα να σας θέσω, κύριε
Υπουργέ,  είναι σε ποιο στάδιο βρίσκεται η υλοποίηση των δύο
υποέργων, δηλαδή του φράγµατος των Παξών και των εγκατα-
στάσεων της αποσκλήρυνσης στην πόλη και τη νότια Κέρκυρα.
Γνωρίζουµε ότι τα έργα αυτά είναι προϋπολογισµού 15 και 49
εκατοµµυρίων ευρώ αντίστοιχα και έχουν ήδη ενταχθεί από την
περασµένη άνοιξη, µετά και από υποδείξεις της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για την τµηµατική ένταξή τους. Ωστόσο, δεν γνωρίζουµε
γιατί ακόµα δεν έχει γίνει η δηµοπράτησή τους. Θα ήθελα να µου
πείτε αν αυτή η καθυστέρηση συνεπάγεται κάποιο κίνδυνο για
την απένταξή τους. Ελπίζω πως όχι. 

Θα επανέλθω, βέβαια, αναλυτικότερα στη δευτερολογία µου
για την εκκρεµότητα του µεγάλου έργου των φραγµάτων στη βό-
ρεια Κέρκυρα που είναι απαραίτητη προϋπόθεση για την ολοκλη-
ρωµένη λειτουργία του έργου. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία συνάδελφε. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Σταύρος
Καλογιάννης.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Πράγµατι το έργο της ύδρευσης της Κέρκυρας είναι µεγάλο,
σοβαρό και σύνθετο. Τόσο η Κέρκυρα όσο και οι Παξοί αντιµε-
τωπίζουν σοβαρά προβλήµατα ύδρευσης. Το υφιστάµενο δίκτυο
δεν επαρκεί για να καλύψει τις ανάγκες ιδιαίτερα κατά τους κα-
λοκαιρινούς µήνες, όταν ο πληθυσµός υπερδιπλασιάζεται. Θα
δώσω πολύ αναλυτικά στοιχεία για κάθε ένα έργο ξεχωριστά,
προκειµένου να σας ενηµερώσω, κυρία συνάδελφε, για την πο-
ρεία των έργων. 

Κατ’ αρχάς, το έργο στο σύνολό του µε τίτλο «Ύδρευση Νή-
σων, Κέρκυρας και Παξών» που είχε σχεδιαστεί για να αντιµετω-
πίσει αυτά τα προβλήµατα, περιλαµβάνει την κατασκευή τριών
φραγµάτων, δύο διυλιστηρίων, δύο µονάδων αποσκλήρυνσης
νερού, µιας µονάδας αφαλάτωσης θαλασσινού νερού και υδρα-
γωγεία συνολικού µήκους διακοσίων σαράντα χιλιοµέτρων.
Έχουν εκπονηθεί και εγκριθεί όλες οι µελέτες, όπως οι υποστη-
ρικτικές, οι οριστικές και έχουν απαλλοτριωθεί όλες οι απαιτού-
µενες εκτάσεις. 

Η ένταξη των έργων στο ΕΣΠΑ, µετά από συνεχείς διαβουλεύ-
σεις µε την αρµόδια διαχειριστική αρχή η οποία, όπως γνωρίζετε,
ανήκει στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, είναι η διαχειριστική αρχή
του ΕΠΠΕΡΑΑ, και κατόπιν συνεργασίας µε την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή, έχουν υποβληθεί µε τρεις αιτήσεις. Η µία αίτηση αφορά

το έργο «Ύδρευση Νήσου Παξών», όπως προείπατε, µε προϋπο-
λογισµό 15,5 εκατοµµύρια το οποίο είναι ενταγµένο και θα κατα-
σκευαστεί µε µία εργολαβία. 

Η δεύτερη αίτηση αφορά το έργο «Ύδρευση Κέρκυρας, εγκα-
ταστάσεις αποσκλήρυνσης νερού και συναφή έργα ταµίευσης,
άντλησης και µεταφοράς» µε προϋπολογισµό 49,8 εκατοµµυρίων
ευρώ περίπου, το οποίο επίσης είναι ενταγµένο και θα δηµοπρα-
τηθεί µε µία εργολαβία.

Η τρίτη αίτηση είναι αίτηση µεγάλου έργου, καθώς έχει προ-
ϋπολογισµό πάνω από 50 εκατοµµύρια ευρώ, µε τίτλο «Ύδρευση
Νήσου Κέρκυρας, φράγµατα, εγκαταστάσεις και συναφή έργα
ταµίευσης, άντλησης και µεταφοράς», προϋπολογισµού 232 εκα-
τοµµυρίων ευρώ. Αυτό το τρίτο έργο έχει τρία υποέργα, όπως
γνωρίζετε καλά, δηλαδή τρεις διαφορετικές εργολαβίες. 

Θέλω να σας ενηµερώσω ότι η αίτηση προς τη διαχειριστική
αρχή του ΕΠΠΕΡΑΑ έχει υποβληθεί τον Απρίλιο του 2012, προ-
κειµένου να αξιολογηθεί το έργο. Η διαχειριστική αρχή το υπέ-
βαλε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και έδωσε και αναλυτικά στοι-
χεία για το χρονοδιάγραµµα κατασκευής αυτών των έργων.
Υπήρξε µακρά αλληλογραφία µεταξύ της διαχειριστικής αρχής
και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και το Υπουργείο προχώρησε σε
αναµόρφωση της αίτησης χρηµατοδότησης του έργου και στην
επανυποβολή της στις 23 Νοεµβρίου, πριν από µία εβδοµάδα
ακριβώς. 

Η αναµορφωµένη αίτηση υποβλήθηκε στην Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή από τη διαχειριστική αρχή του ΕΠΠΕΡΑΑ στις 26 Νοεµ-
βρίου και αναµένουµε την απάντησή της. Θα σας δώσω στη
δευτερολογία µου ορισµένες πληροφορίες για τη δηµοπράτηση
των έργων.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, πενήντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί
συνοδοί τους από το 4o Γυµνάσιο Χαριλάου Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παράλληλα θέλω να τους ενηµερώσω ότι σήµερα Παρασκευή,
η ηµερήσια διάταξη περιλαµβάνει κοινοβουλευτικό έλεγχο µε
επίκαιρες ερωτήσεις, δηλαδή, οι Βουλευτές ρωτάνε συγκεκρι-
µένα και εξειδικευµένα θέµατα και απαντούν οι αρµόδιοι Υπουρ-
γοί. Αυτήν τη στιγµή συζητείται η τελευταία επίκαιρη ερώτηση.
Ερωτά η Βουλευτής Κέρκυρας κ. Αγγελική Γκερέκου, σχετικά µε
έργα ύδρευσης τής ιδιαίτερης πατρίδας της, της Κέρκυρας και
των Παξών και απαντά ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ.
Σταύρος Καλογιάννης. Τη διευκρίνιση αυτή την κάνω, για να γνω-
ρίζετε τι γίνεται σήµερα στην Ολοµέλεια της Βουλής, αν και είµαι
βέβαιος ότι οι συνοδοί σάς έχουν ενηµερώσει.

Το λόγο έχει η κ. Γκερέκου για τρία λεπτά.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, σας ευχαριστώ για

την ενηµέρωση. Βέβαια οφείλω να σας πω ότι µέχρι τον Απρίλιο,
αν δεν απατώµαι, είπατε ότι έγινε η τελική κατάθεση του φακέ-
λου. Βήµα-βήµα έχουµε παρακολουθήσει αυτήν την ιστορία, γι’
αυτό τη λέω και πολύπαθη. Είναι ένα έργο τόσο σηµαντικό για
το νησί µας. Γνωρίζουµε λοιπόν όλη αυτήν την προσπάθεια και
τη διαδροµή.

Αν κατάλαβα καλά, δεν υπάρχει πρόβληµα µε τη δηµοπράτηση
των δύο έργων, αυτήν τη στιγµή, του φράγµατος Παξών, αλλά
θα πρέπει να σας πω και να επισηµάνουµε ότι απαραίτητη προ-
ϋπόθεση για να συµβεί αυτό, είναι µεταξύ άλλων και άµεση στε-
λέχωση του οργανισµού εκείνου, της ΕΥΔΕ Ιονίου, της υπηρε-
σίας δηλαδή που παρακολουθεί από κοντά όλη αυτήν τη διαδι-
κασία και την κατασκευή, επί τόπου των έργων. Δεν γνωρίζουµε
για ποιο λόγο έχει καθυστερήσει. Οφείλω ωστόσο να σας ενηµε-
ρώσω ότι στην Κέρκυρα υπάρχει ένας ικανότατος αριθµός µη-
χανικών, που θα επιθυµούσε να εργαστεί στη συγκεκριµένη
υπηρεσία και ελπίζω, σε συνεργασία και µε το δήµο και µε την
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περιφέρεια να βρεθεί µια τέτοια λύση. 
Έρχοµαι τώρα στο µεγάλο έργο των φραγµάτων στη Βόρεια

Κέρκυρα, προϋπολογισµού όπως είπατε κι εσείς, 232 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ, η ένταξη τού οποίου αυτήν τη στιγµή, είναι πράγµατι
το βασικό ζητούµενο για την κερκυραϊκή κοινωνία. 

Κατ’ αρχάς επισηµαίνω ότι το έργο αυτό είναι λειτουργικά συν-
δεδεµένο µε όλα τα υπόλοιπα στάδια που είπατε, των έργων και
των αποσκληρύνσεων, που θα κατασκευαστούν στην πόλη και
στη Νότια Κέρκυρα. Κατά συνέπεια, το ενδεχόµενο µη υλοποί-
ησης του φράγµατος αντιλαµβάνεστε ότι δεν βοηθά στη δυνα-
µική τής ολοκλήρωσης όλου του έργου και στη λειτουργία του,
δηλαδή είναι απαραίτητη προϋπόθεση να ολοκληρωθεί και να
υλοποιηθεί το µεγάλο φράγµα στη Βόρεια Κέρκυρα.

Δεύτερον, η υλοποίηση και µόνο του έργου αυτού είναι η µόνη
ρεαλιστική προοπτική αυτήν τη στιγµή για την υδροδότηση της
Κέρκυρας. Οι αποσκληρύνσεις όχι µόνο δεν µπορούν να λύσουν
το πρόβληµα, όπως ενδεχοµένως γνωρίζετε, αλλά υπολογίζεται
ότι θα µειώσουν και τη διαθέσιµη ποσότητα του πόσιµου νερού
έως και 20%. 

Εποµένως, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να διευθετήσετε άµεσα
και κατά τρόπο οριστικό το ζήτηµα της ένταξης αυτού του έργου.
Απ’ ό,τι µας είπατε, περιµένετε µία απάντηση, τον τροποποιηµένο
φάκελο. Ξανά και ξανά η ίδια ιστορία χρόνια τώρα, ελπίζω αυτή
η στιγµή να είναι η τελευταία πραγµατικά και θετική έκβαση
αυτής της ιστορίας. Δεν γνωρίζω τι τροποποιήσεις έχουν γίνει,
προφανώς τέτοιες για να µπορέσει να υλοποιηθεί το έργο. 

Θα ήθελα λοιπόν να µας ενηµερώσετε για ποιο λόγο πράγµατι
καθυστερεί τόσο πολύ το χρονοδιάγραµµα που µας δίνετε.
Αυτές οι ενστάσεις που υπάρχουν, ποιες είναι από την Ευρω-
παϊκή Ένωση και γιατί ξανά, ακόµη µία φορά, έχουµε ενστάσεις,
όταν είχαµε φτάσει σε ένα πάρα πολύ καλό σηµείο;

Επίσης ποιες πρωτοβουλίες –γιατί έχουµε ένα άλλο θέµα που
εγείρεται εδώ- προτίθεστε να αναλάβετε, προκειµένου να δια-
σφαλιστεί η υλοποίηση ακόµη και µετά την 31η Δεκεµβρίου του
2015, οπότε και καταλήγει οριστικά η προγραµµατική περίοδος
των έργων του ΕΣΠΑ; Πώς θα διασφαλίσουµε λοιπόν την ολο-
κλήρωση του έργου, όταν έχουµε χάσει τόσο µεγάλο χρονικό
διάστηµα; Σίγουρα θα υπάρχουν τρόποι.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Αναπλη-

ρωτής Υπουργός κ. Σταύρος Καλογιάννης για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, σε ό,τι αφορά τις ενστάσεις της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής, θα σας πω ότι αυτές αφορούσαν στα λειτουργικά στάδια
του έργου -επειδή είναι πολύ µεγάλο, πολύ σύνθετο και προφα-
νώς θα κατασκευαστεί τµηµατικά- και στις απαλλοτριώσεις. Αυτά

τα θέµατα, κατά την άποψή µας, έχουν οριστικά λυθεί. Από το
Υπουργείο µας δεν υπάρχει κανένα απολύτως πρόβληµα και εκτι-
µούµε ότι και η απάντηση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής θα είναι
θετική.

Υπήρχε επίσης, άλλο ένα θέµα που είχε να κάνει µε την επιλε-
ξιµότητα τού ΦΠΑ στο έργο. Επειδή αυτά τα έργα δηµιουργούν
έσοδα, αυτό απετέλεσε µια αιτία καθυστέρησης στην συζήτηση
που έγινε µεταξύ της διαχειριστικής αρχής του ΕΠΠΕΡΑΑ, του
Υπουργείου Περιβάλλοντος και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής.
Θέλω να σας ενηµερώσω ότι µετά την ψήφιση του ν. 4072/2012
και τη σχετική κοινή υπουργική απόφαση που εκδόθηκε, αυτά τα
θέµατα έχουν λυθεί οριστικά. Συνεπώς και σε αυτό το σηµείο δεν
υπάρχει κάποιο πρόβληµα.

Σε ό,τι αφορά την ΕΥΔΕ, την οποία επίσης αναφέρατε, είναι
θετικό αυτό που λέτε, ότι υπάρχουν συνάδελφοι µηχανικοί που
πράγµατι ενδιαφέρονται να τη στελεχώσουν. Επιτρέψτε µου να
σας πω ότι στο Υπουργείο αυτήν τη στιγµή ολοκληρώνουµε το
νέο οργανόγραµµα. Γνωρίζετε ότι στο Υπουργείο τον περασµένο
Ιούνιο έγινε µια πολύ µεγάλη αλλαγή. Υπήρξαν ουσιαστικά συ-
νενώσεις των παλιών Υπουργείων ΠΕΧΩΔΕ, Μεταφορών και Ανά-
πτυξης. Συνεπώς πολύ σύντοµα θα µπορώ να σας πω και γι’
αυτήν την Ειδική Υπηρεσία Δηµοσίων Έργων, το τι θα γίνει και
πώς θα προχωρήσει. 

Τέλος να σας πω ότι η εκτίµηση µου είναι, ότι τα δύο έργα που
αφορούν στην ύδρευση των Παξών και στα έργα της Νότιας Κέρ-
κυρας, µπορούν να δηµοπρατηθούν µόλις έχουµε την έγκριση
των τευχών δηµοπράτησης από το επιχειρησιακό πρόγραµµα
«Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη». Στη συνέχεια θα προχω-
ρήσει και το µεγάλο έργο το οποίο όπως είπατε, αποτελεί το βα-
σικό κορµό του έργου σε ό,τι αφορά την Κέρκυρα. 

Επιτρέψτε µου να σας πω ότι ως πολιτικός µηχανικός και µά-
λιστα υδραυλικός µηχανικός, βρίσκω αυτό το έργο εξαιρετικά
ενδιαφέρον, παρ’ ότι πολύ µεγάλο, σε ό,τι αφορά το σχεδιασµό
του και εξαιρετικά σύνθετο. Παρ’ όλα αυτά όµως είναι πολύ εν-
διαφέρον και από υδραυλικής µηχανικής. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό. 
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.55’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 3 Δεκεµβρίου 2012 και ώρα
18.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 21/15/2-11-2012 επίκαιρης επερώτησης, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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